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Ordförande Lisbet Mörk- Amnelius hälsar alla välkomna till dagens 
sammanträde i Funktionshinderrådet. Därefter gjordes upprop av närvarande 
ledamöter. 

§ 30 Protokolljustering 

Fredrik Lindström utses att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

§ 31 Dagordning 

Ordförande går igenom dagordning och frågar om vi kan arbeta efter den. 

Funktionshinderrådets beslut 
Dagordning godkänns. 

§ 32 Anmälningsärenden - Föregående protokoll 

Ordförande frågar om det finns frågor eller synpunkter på föregående 
protokoll. 

Inga frågor eller synpunkter framkommer. 

Funktionshinderrådets beslut 
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 
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Håkan Jansson från kollektivtrafikförvaltningen informerar om två dokument 
som det arbetas med just nu, Tillgänglighetsstrategi och Hållplatsstrategi. 
Dokumenten som är arbetsmaterial har bifogats dagordningen till dagens möte. 
I Tillgänglighetsstrategin har man använt sig av begreppet "Funktions
variation" vilket får kritik eftersom det begreppet inte används i svenska 
lagtexter och avtal. I stället är det "Funktionshinder" som är praxis och veder
taget begrepp som ska användas och som finns i Socialstyrelsens termbank. 
Det diskuteras på förvaltningsnivå om Tillgänglighetsstrategin och Hållplats
strategin ska vara egna dokument alternativt vara bilagor till kommande Trafik
försörjningsprogram. Håkan vill träffa dels FRID:s trafikgrupp och RPR:s re
presentanter för trafikfrågor mot slutet av november för vidare diskussioner. 
Håkan återkommer med datumförslag för detta. 
Håkan säger att man är beroende av synpunkter på strategierna. För
valtningen är bra på hållplatser men mindre bra på tillgänglighets
frågor. Dokumenten går ut på formell remiss i mars 2020. 
Ett annat stort arbete som pågår är inventering av hållplatser. Det är ett krav 
från konsumentverket att resande ska kunna se tillgänglighet vad gäller hål
platser i reseplanerare på dator och mobiltelefon. Under sommaren och till 
slutet av november har hälften av de 7.500 hållplatserna i länet inventerats. Re
sterande inventering återupptas i vår. De uppgifter som samlas in via in
ventering används sedan som information om tillgänglighet för resande, med 
bilder och mått etc. Det blir tydligt och överskådligt, vilket man ser fram emot. 
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Sofia Jarl, ordförande i Hälso- och sjukvårdsnämnden informerar om vad 

som är aktuellt i nämnden. Justeringar i Budget och Regionplan inför 2020 
är på väg till Regionfullmäktige för beslut. Man arbetar nu med utredning 
om bassängverksamhet. Inför 2020 utgår man budgetmässigt från oförändrad 
verksamhet och uppräkning med 2,2%. De medel som behövs för eventuella in
vesteringar hämtas från en avsatt utvecklingspott på Regionstyrelsen. En 
ytterligare sak man arbetar med är ett förstärkt akutuppdrag i Väster
bergslagen, dvs Ludvika och Smedjebacken. En s.k. Närakut. 
Exempel på andra frågor som hanterats på nämnden är justering av 
avgifter på patienthotellet vad gäller medföljande och en ungdomstaxa. 
Nämnden föreslår också en utökning av vårdplatser på Rättspsykiatrin 
i Säter. Det finns efterfrågan från andra regioner att köpa platser och därmed 
möjlighet att utöka. 

Pågående revisioner i Hälso- och sjukvården 

Mats R informerar om pågående revisioner. Det är KPMG som fått i uppdrag 
att titta på Psykiatrin i Dalarna vad gäller ändamålsenlighet och effektivitet i vård
kedjan för personer med psykisk funktionsnedsättning, och som är i behov 
av insatser från både region och kommun . Utredningen kommer att pre-
senteras under hösten. 

KONTIGO har i uppdrag att undersöka måluppfyllelse av vårdgaranti, vad gäller 
information och stödfunktion från b.la. Vårdlots. Utredningen presenteras under 
hösten . 

§ 34 Funktionshinderrådets Byggrupp 

Carl Widman informerar om vad som pågår i FRID:s byggrupp. Gruppen 
har fått en tydlig formalisering med fastställda mötesdatum, fyra gånger per 
år. FRID:s byggrupp, som är tillsatt enligt den s.k. femgrupprincipen, möter då 
Regionfastigheter som delger de byggnationer som är på gång och tar in 
FRID:s synpunkter på anpassningar vad gäller funktionshinder i såväl inre som 
yttre miljö. Det gruppen engagerats i under året är ombyggnad av huvudentre 
vid Avesta lasarett, utemiljö/entre vid Ludvika lasarett och ny huvudentre och 
vårdcentral vid Mora lasarett. 
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Tuna Byggen meddelade på ett möte den 2 oktober att huset på Klöverstigen 
ska rivas under hösten 2020. Tuna Byggen kommer inte att ställa någon på 
"på bar backe" utan kommer att hjälpa till med ersättningslokaler. Funktionsrätt 
har inventerat och skrivit ned vad man anser sig behöva för lokaler. Ett första 
diskussionsmöte kommer att hållas under vecka 46 på Klöverstigen mellan 
Funktionsrätt, Region Dalarna och Borlänge kommun. Tuna Byggen kommer 
under hösten också att bjuda in till möte. Vi letar på bredden efter nya lokaler 
både inom Regionfastigheter, Borlänge kommuns fastigheter och bland de 
privata uthyrningsbolagen. 

§ 36 Reviderat reglemente för FRID 

Mats R informerar om att reglementet för Funktionshinderrådet reviderats. Det 
reviderade reglementet som fastställts i Regionfullmäktige är gällande from 
den 1 september 2020. De ändringar som gjorts är rådets organisatoriska til
lhörighet, dvs att rådet lyder under Regionstyrelsen . Vidare att Regionstyrelsen 
utöver ordförande även utser vice ordförande. 

Synpunkter lämnas på felaktiga formuleringar; Läns- HSO, namnbyte vid 
årsskiftet 2019 till Funktionsrätt Dalarna. LO-Hjälpmedel, namnbyte, ska 
vara Dalarnas Hjälpmedelscenter. 
Oklart under §2, arbetsuppgifter, - på vilket sätt har man möjlighet att arbeta 
för förändringar i kommunernas verksamheter? 

§ 37 Förslag till sammanträdesplan 2020 

Förslag till sammanträdesplan för FRID 2020 har skickats ut inför dagens 
sammanträde. 

Funktionshinderrådets beslut 

Att fastställa föreslagen sammanträdesplan för 2020. 



.. REGION r-t DALARNA 

Central förvaltning 

§ 38 ÖVRIGA FRÅGOR 

PROTOKOLL 
FRID 

2019-11-07 
Sida 8 (9) 

Katarina Gustavsson efterlyser samarbetsformer mellan Regionens 
Funktionshinderråd och motsvarande råd som finns i Falu kommun. 
Kjell P inflikar att detta önskemål finns i de flesta av länets kommuner. 
Lisbeth tar med sig frågan och undersöker och återkommer om detta. 

Astrid Seter frågar hur det är tänkt med de personliga ombud som 
finns till hjälp för de psykiskt funktionshindrade. I Falun ska de tydligen 
tas bort. Finns inget svar på det här i FRID. Frågan bör ställas till 
kommunen. 

Ann Cathrin Fernå uppger att Tillgänglighetsrådet i Malung inte fungerar 
optimalt. Intresset för dessa frågor upplevs inte vara prioriterade. Lisbeth 
föreslår att man tar upp detta med kommunen i fråga. 

Hörslinga 
Samtliga ledamöter riktar skarp kritik mot att ljudet i Futurum inte fungerar. 
Ljudet hackar och kommer och går i vågor. Hörslingan är också ur funktion. 
Carl och Mats ser till att detta tas upp i Funktionshinderrådets byggrupp. 
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Nästa datum för möte i Funktionshinderrådet är den 20 februari, kl. 09.30 -
12.00, Regionkontoret, Falun. 

§ 40 Avslutning 

Ordförande tackar för dagens möte samt förklarar 
sammanträdet avslutat. 

Protokolljustering 

Vid protokollet 

~sbet Mörk-A nelius 
J rdförande 

Fredrik Lindströ 
Justering 


